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GLASILO DELOVNEGA KOLEKTIVA LESNEGA KOMBINATA »NOVOLES« STRAŽA PRI NOVEM MESTU

Novoletni intervju

Na „paket" smo pripravljeni
Leto 1972 je bilo za nas obdobje notranje stabilizacije

— Tovariš direktor, kako bi lahko na 
kratko označili poslovanje »Novolesa« 
v gospodarskem letu, ki se izteka?

— Leto 1972 je pomeniio za naše 
podjetje čas notranje stabilizacije po 
vlaganjih v prejšnjih letih. Do konca 
smo aktivirali ta vlaganja, kar se je od
razilo v povečani proizvodnji in bolj
šem gospodarjenju, čeprav smo morali 
v tem letu premagovati — podobno kot 
druga podjetja — najrazličnejše težave, 
zlasti v zvezi s stroški, ki so precej 
otežili uspehe. Poleg tega smo reše
vali vsa vprašanja, ki so bila za vse 
značilna v gospodarskem letu 1972: 
likvidnost in v zadnjem tromesečju 
zmanjševanje proizvodnje, o čemer je 
bilo več napisanega v prejšnji številki 
našega glasila.

— Leta 1973 se precej gospodarskih 
organizacij boji, saj novoletni ukrepi 
ZIS, kot slišamo, ne bodo prizanesljivi. 
Kaj pričakujete vi?

— Kot je znano, vsebuje napovedani 
zvezni »paket« ukrepe za izboljšanje 
likvidnosti v gospodarstvu in s tem v 
zvezi spodbuja večjo tržno in finan
čno disciplino. Omenil sem že, da je 
bilo leto 1972 za nas leto notranje sta
bilizacije, zato nas leto 1973 v tem po

gledu ne bo zateklo nepripravljene. 
Čeprav smo precej pripravljeni, ne mo
rem reči, da bo šlo vse gladko. Zave
dam se. da je pred durmi čas, ki bo 
od gospodarstva zahteval, da opravi s 
slabostmi, odstrani nesoglasje in ust
vari novo zasnovo na področju samo
upravnih in tržnih odnosov. Znotraj ta
ke, skoraj nujne nemirnosti domačega 
trga bo »Novoles« tudi leta 1973 iskal 
izhod v večjem izvozu — seveda, če 
ne bo kaj narobe z reprodukcijskim 
materialom.

— Tovariš direktor, najbrž se strinja
te, da morava zdaj še nekaj reči o 
tem, kje je »Novoles« trenutno pri iz
vajanju ustavnih dopolnil.

— Ko smo vprašali kolektiv, sta se 
pokazali dve glavni zahtevi: 1. odlo
čanje je potrebno dejansko približati 
ljudem, 2. zagotoviti je stopnjo notra
nje solidarnosti, kakršno ima podjetje

zastavljeno že zdaj in tudi preizkušeno 
v praksi (na področju osebnih dohod
kov, razlika pri poslovanju itd.). Kar 
zadeva organizacijsko vprašanje, smo 
začeli pogovore z novomeškim Gozd
nim gospodarstvom o oblikovanju skup. 
ne delovne organizacije.

— Kakšno novoletno poslanico želi
te sporočiti kolektivu, ki ga vodite?

— Glede na to, kar je v sedanjem 
trenutku naloženo gospodarstvu v vsej 
Jugoslaviji, si mora tudi naše podjetje 
prizadevati, da bo aktivno v premago
vanju težav. Svoj prispevek vidimo v 
večjem izvozu, povečani storilnosti in 
varčevanju. Tega kolektivu ne sporo
čam z namenom, da bi ga kakorkoli 
strašil, ampak nai moje besede jem
lje kot opozorilo, na kaj se moramo 
vsi pripraviti z vstopom v novo pos
lovno leto. Seveda ob vsem tem ne 
bomo pozabili na razreševanje proble
mov slehernega našega zaposlenega.
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Vprašali smo jih za mnenje
Obratovodje in predsedniki obratnih 

delavskih svetov so pred novim letom 
odgovorili na naslednja vprašanja:
1. Vaše pripombe na izpolnjevanje pro

izvodnih nalog

2. Kaj pričakujete od leta 1973?
3. Kako bi vi oblikovali TOZD?

Obratovodje
JOŽE BEZEK, žaga Straža:

1. Žaga letnega načrta ne bo izpol
nila zaradi pomanjkanja surovin. Naj
huje je bilo oktobra. Ljudje so ta čas 
izrabili letni dopust, nekateri so dobili 
do šest dni brezplačnega dopusta, ne
kaj pa smo jih razporedili na druga de
lovna mesta v obratu. Poleg tega so 
proizvodnjo motili drugi razlogi: po
manjkanje elektrike in zraka (odvisni 
smo bili od drugih služb) ter nepred
vidljive okvare na strojih.

2. Nič posebnega ne pričakujem. Če 
ne bo primanjkovalo surovin in če ne 
bo zastojev na trgu, bomo zvozili. Hu
je se nam obeta ob splošni krizi, ker 
bi imeli tedaj velike zaloge žaganega 
lesa, skladišč pa ni.

3. Nagibam se k temu, da bi ostali 
združeni — v eni temeljni organizaciji 
združenega dela. Takega mnenja so tu
di drugi v našem obratu. Samostojna 
TOZD bi nam naložila le probleme, te
ga pa nočemo. Če bi bilo kako druga
če, b i se morala nujno spremeniti or
ganizacijska podoba žage.

MILAN ČOLNAR, pomočnik obrato
vodje v TPP:

1. Po načrtu bi morali doseči 16,3 
milijona din vredno proizvodnjo, a smo 
imeli težave Z nekoliko višjimi cenami 
izdelkov smo prišli do 12 milijonov s 
tem, da smo delno vpeljali tri in štiri 
izmene. Ob večjih cenah se bo stopnja 
dobička povečala na 7 odstotkov.

2. Želim, da bi stekle zastavljene in
vesticije, ki jih ima obrat v načrtu pri
hodnje leto. S tem bi odpravili ozka gr
la in povečali proizvodnjo na 27,99 mi
lijona din.

3. Glede TOZD sem še neopredeljen, 
bi se pa priključil zagovornikom druge 
variante, ki predvideva TOZD po de
javnostih (sektorjih).

STANE ŠOBAR, obrat Soteska:
1. Načrta za leto 1972 ne bomo iz

polnili zaradi zmanjšane proizvodnje ža
ganega lesa. Vzrok za to je bilo po
manjkanje hlodovine. Rezultati dela bo
do kljub temu ugodni, celo boljši od 
predvidenih.

2. Za na šobrat sta leti 1972 in 1973 
pomembni. Centralni delavski svet je 
sprejel sklep o preusmeritvi proizvod
nje v Soteski. Odločil se je za novo

proizvodnjo in v ta namen tudi odobril 
investicije. Priprave so stekle, proizvod
nja pa naj bi poskusno začela sredi le
ta 1973.

3. Po mojem bi lahko imel Novoles 
tri TOZD: primarni in finalni sektor ter 
skupne službe. Sam obrat Soteska je 
premajhen za samostojno TOZD.

inž. PETER CUJN1K, TVP:

1. Pri nas ie bilo za letos značilno 
postopno zmanjševanje proizvodnje ve
zanih plošč iz tropskih lesov. Zaradi 
povečane porabe bukovine smo dosegli 
zgornjo mejo surovinskih osnov in ok
tobra zmanjšali proizvodnjo. Zaradi pre
nizkih cen na domačem trgu smo pove
čali prodajo vezanih plošč v tujini. Med 
letom nam je poleg tega nagajala para, 
težave pa smo imeli tudi zaradi neu
rejenega tehnološkega postopka, trans
porta hlodov itd.

2. Urediti bi morali transport hlodov 
in tehnologijo stiskanja, vendar pa na 
tem področju izboljšave niso predvide
ne. Kažejo pa se obrisi, kako bi to ure
dili v daljšem obdobju. Zaostriti pa bo
mo morali varnostne ukrepe, ker je na 
delu še vse preveč poškodb.

3. Naš obrat nima pogojev za samo
stojno TOZD. Bolj se ogrevam za to, 
da bi TOZD organizirali po dejavnostih.

TONE SOTLER, pomočnik obratovodje 
v TVP:

1. Letošnje leto je bilo za nas pre
lomno: prešli smo s proizvodnje lahkih 
gugalnikov na izdelavo težkih gugalni
kov. Na to pa nismo dovolj pripravlje
ni. saj smo potrebne stroje dobili šele 
v drugem polletju. Plana nismo dosegli 
kljub delu ob prostih sobotah. Podjetje 
nam je letni načrt znižalo s 47 milijo
nov na 42,7 milijona din. To bomo do
segli in hkrati tud i zadovoljiv dohodek' 
dovoli sušilnih zmogljivosti, pokritega 
Glavne težave so bile še, ker ni bilo 
prostora in primernih surovin.

2. Želim, da bi prihodnje leto napos
led uredili sušenje (z napravami za va- 
kumsko sušenje), da ne bi bilo težav 
s surovinami, dobava lesa pa pravo
časna.

3. Ustanavljanje TOZD po sektorjih 
se mi zdi_ še najbolj primerna, saj bi 
tako združili sorodno proizvodnjo. Ni
se mpa za to, da bi imeli šest TOZD, 
ker bi imeli tako še večje stroške.

SLAVKO MEDLE, TSP:

1. Načrt smo izpolnili kljub težavam 
pri uvozu z reprodukcijskim materia
lom. Ker smo še mlad kolektiv, smo 
imeli pri delu rezerve. Naši izdelki gre
do dobro v prodajo, zalog sploh ni.

2. Glede prihodnjega leta ni treba 
biti črnogleg. Težav v prodaji ne pri
čakujemo, bojim pa se, da nam ra
čunov ne bi pokvarili povečani stroški.

3. Vprašanje TOZD moram obravna
vati tako, da imamo v mislih povezo
vanje med obrati, ti pa so drug od dru
gega odvisni zavoljo nujne notranje ko
operacije. Lahko bi bili vsi skupaj ena 
TOZD, seveda bi morali v isti sapi ob
ratom zagotoviti večji vpliv pri odloča
nju o sredstvih, ki jih ustvarijo.

Predsedniki DS
FRANC BUKOVEC, član DS — obrat 

Soteska:
1. Če bi imeli sodobne prostore in 

ustrezno opremo, bi plan presegli, tu
di hudih težav in nesreč ne bi bilo. 
To lahko rečem, saj je naš kolektiv 
eden najstarejših pri Novolesu.

2. Za nas bo prihodnje leto prelom
nica: dobili bomo novo tovarno. Saj je 
že tudi čas: 27 let smo delali z Auer
spergovimi stroji.

3. Samostojna TOZD Soteska najbrž 
ne more biti, vendar pa bi morali stva
ri obrniti tako, da bi obratu ostalo vsaj 
nekaj dobička.

STEVO STRABIČ, predsednik TDP:
1. Mislim, da bomo letni načrt ob 

koncu leta dosegli. Če ne bi letos dobi
li veliko nove, neizkušene delavne si
le in če se ne bi ukvarjali z novimi 
artikli, ki so »ponagajali« tudi starim, 
izkušenim delavcem, bi zastavljen plan 
stoodstotno izpolnili. Vseeno vsi delav
ci pri nas upamo, da bomo na koncu 
le uspeli.

2. Kaj pričakujem od prihodnjega le
ta? Če bo šlo tako naprej, bo prišlo 
do težav. Predvsem zaradi novih delov
nih moči in artiklov. Želim pa, da bi 
sušilnico povečali, saj sedaj predstav
lja ozk o grlo. še zlasti pozimi.

3. Naš obrat pogoje za TOZD vseka
kor ima, mislim pa, da za samoosvoii- 
tev š e nismo zreli, saj bi v tem pri
meru potrebovali še veliko več ljudi.

IVAN ROZENBERGER, predsednik 
TPP:

1. Plan pri nas ni kritičen. Nekaj ar
tiklov, ki se niso obnesli, smo izločili. 
Vesel sem, ker je plan stalen, saj tako 
lažje delamo. Tarejo pa nas skladiščni 
prostori. Nekaj jih imamo v Srebrni
čah, nekaj v Vavti vasi. Težave pa ima
mo tudi z dostavo materiala.

2. Upam, da se bomo prihodnje leto 
pogovarjali o večjih in pomembnejših 
bomo nabavili kakšen nov stroj, da se 
dosežkih naše tovarne. Pričakujemo, da 
bo zboljšala organizacija dela in da bi 
dokončali skladišče.

3. To je težko reči. Morda bi bilo 
bolje, da bi bili samostojni, morda ne. 
Omeniti moram, da imamo velike te
žave z mehaničn o delavnico in z naba
vo materiala.
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Koliko TOZD pri nas?
Največ pristašev za predlog:

Novoles ena temeljna organizacija združenega dela

smo s predlogi seznanili na zboru de
lovnih ljudi slehernega našega delav
ca. Poudarek na teh zborih smo dali 
prevsem na razlagnje ustavnih dopol
nil z vsebinskega vidika kakor tudi po
ložaja Novolesovih enot. Ugotovili smo' 
da so naši delavci slabo saznanjeni z 
določili ustavnih dopolnil, zato je bilo 
potrebno veliko truda za prepričevanje 
vseh najpomembnejših pristojnosti, ki 
vejejo iz ustavnih dopolnil in ki omo
gočajo neposrednemu proizvajalcu ak
tivno krojiti svoje pravice in dolžnosti 
v upravljanju in gospodarjenju. Vsi 
člani zborov delovnih skupnosti so po
kazali veliko zanimanje za vsebino us
tavnih dopolnil, posebno pa jih je za
nimalo, kako bo Novoles ta dopolnila 
ukrojil v svoji samoupravni organiza

ciji. Vsi so meili, da so odločitve sve
tov delovnih enot pravilne za posamez
ne variante predloga komisije. In ka
tere variante so prejele največ podpo
re? Prva, to je, da je Novoles ena 
TOZD, in druga, da sastavljajo Novo
les tri temeljne organizacije združene
ga dela (sektorji). Te odločitve so tudi 
nadaljnja izhodišča za delo komisije. 
Seveda bo kljub temu morala komisi
ja pri določitvi predloga bodoče samo
upravne organizacije Novolesa imeti 
pred očmi osnovni ustavni pogoj, da 
ostane nedotaknjen bistveni element 
naše samoupravne neodtudljiva pravi
ca slehernega proizvajalca, da še na
prej razpolaga s celotnim dohodkom, 
ki ga dosega s sredstvi družbene re
produkcije, danimi v upravljanje.

Miha Šuštar: po 27 letih v pokoj

Že več kot leto dni je minilo odkar 
je zvezna skupščina sprejela ustavna 
dopolnila, toda takoj lahko ugotovimo, 
da se je prava in temeljita akcija za 
uresničitev pričela šele pred kratkim, 
tako rekoč šele po pismu tovariša Ti
ta in izvršnega biroja predsedstva 
ZKJ.

Kaj Je bistvo teh dopolnil?
Če pogledamo malo nazaj v zgodo

vino razvoja našega delavskega samo
upravljanja, ki se je začelo leta 1950 
z zakonom o delavskih svetih, bomo 
ugotovili, kaj vse smo storili, da smo 
ta bistveni element našega družbeno 
političnega sistema postavili na trdne 
noge. Spomnim naj le na ustavo iz leta 
1963 in gospodarsko reformo v letu 
1965, ko je samoupravljanje dobilo na
daljnje kvalitetne razsežnosti. Šele do
ločila XXI. in XXII. ustavnega dopolnila 
so prižgala zeleno luč odločanja ne
posrednemu proizvajalcu, da najbolj 
neposredno odloča o vseh bistvenih 
vprašanjih svojega družbenoekonomske
ga položaja. Da pa bi delavec lahko 
resnično odločal, so ustavna dopolnila 
to pravico zajamčila s temeljnimi orga
nizacijami združenega dela, ki so naj
osnovnejše celice sistema združenega 
dela. In kai je temeljna organizacija 
združenega dela? To je vsak del de
lovne organizacije, ki pomeni delovno 
enoto, v kateri se uspeh skupnega de
la delavcev lahko potrdi kot vrednost 
na trgu ali v delovni organizaciji in je 
lahko na tej podlagi samostojno izra
žen.

Da bi tudi v Novolesu čimprej za
čeli uresničevati ustavna dopolnila, je 
delavski svet imenoval na seji 14. ju
nija 1972 komisijo, ki naj prouči pogo
je za ustanovitev TOZD ter pripravi sa
moupravni sporazum o združevanju 
TOZD. Komisija je takoj začela delati 
ter pripravila koncept z več varian
tami, ki so:
1. Novoles kot celota je TOZD,
2. 3 TOZD — finalni sektor, primarni 

setor in skupne službe.
3. Vsaka delovna enota je temeljna or

ganizacija združenega dela, torej naj 
bi bilo v Novolesu 7 temeljnih orga
nizacij združenega dela, ker je v sa
moupravni organizaciji našega pod
jetja 7 delovnih enot.
Odločilni element pri oblikovanju va

riant, na podlagi katerih bi ustanovili 
temeljne organizacije združenega dela, 
je tehnologija in organizacija dela.

S temi predlogi je komisija najprej 
vprašala za mnenje člane izvršnih od
borov družbeno političnih organizacij, 
(Zvezo komunistov, sindikat, mladino) 
in sicer v septembru in oktobru letoš
njega leta. Hrati so bili razgovori s 
člani svetov delovnih enot, kakor tudi 
z izvršnimi odbori sindikata. V drugi fa
zi razprav, ki so potekale v novembru,

V letošnjem letu odhaja iz naših 
vrst najstarejši sodelavec podjetja, Mi
ha Šuštar, direktor komercialnega sek
torja.

Oglasili smo se pri njem in ga pro
sili, da bi mi za naše glasilo povedal 
nekaj svojih vtisov iz 27 let, 3 mese
ca in 15 dni dolgega sodelovanja v pod
jetju. Takole je dejal:

»Z 28. leti sem pričel z delom v No
volesu, to je bilo takoj po osvoboditvi, 
in sicer 15. 9. 1945. Svoje delo sem 
pričel na žagi v Soteski, ki je bila ta
krat edina v družbenem upravljanju v 
tej dolini. Normalno je bilo, da je bilo 
delo takrat precej drugačno kot danes, 
saj smo morali delati tako rekoč noč 
in dan, ker je bilo lesa vedno premalo 
za obnovo in izgradnjo porušene domo
vine. Do leta 1949 sem bil na več de
lovnih mestih, od žagovodje, material
nega knjigovodje, do šefa komerciale, 
kar sem ostal do danes s tem, da so 
se imena delovnega mesta večkrat 
spreminjala. Kljub težjim delovnim raz
meram v letih po osvoboditvi, pa se 
teh časov danes z veseljem spomnim, 
saj je že tako, da človek hitro pozabi 
neprijetne dogodke, ostanejo pa mu 
spomini na lepe dni, spomini na tova
rištvo, ki je bilo v tistih časih res ve
liko, saj bi verjetno drugače ne bilo 
mogoče doseči tega, kar smo v tem 
obdobju dosegli. V času mojega služ
bovanja v Novolesu se je na delovnem 
mestu direktorja podjetja menialo pri- 
bližno 20 ljudi, najdalj pa sodelujem s 
sedanjim direktorjem, katereqa lahko 
štejemo med starejše Novolesovce. 
Veseli me, da smo v tem času pri No
volesu napravili tako veliki korak na
prej, saj je bila realizacija prodaje ob 
mojem nastopu službe le 240 milj. din 
letno, danes pa je že mesečna reali
zacija čez miljardo starih din, tako da

predvidevam, da bom svoje delo pri 
podjetju zaključil s 15 miljardami.

Ob svojem odhodu v pokoj bi želel 
povedati še tole.

Odnosi mlajših sodelavcev podjetja do 
starejših naj bi se izboljšali, ker me

nim, da niso popolnoma v redu. Za
vedati se moramo, da so stari že opra
vili veliko dela in da ne morejo več 
dohajati mladih, ustvarili pa so pogoje 
za razvoj Novolesa in to v zelo težkih 
delovnih okoliščinah. Srečen sem, da 
sem ves čas svojega službovanja imel 
v sektorju ljudi, tudi mlajše, ki so bili 
pripravljeni delati in sodelovati, saj bi 
brez njih ne bilo uspehov, kakršne 
smo dosegli. Celotnemu kolektivu No
volesa želim ob svojem odhodu iz pod
jetja veliko uspehov, obenem pa jim 
želim srečno Novo leto.«
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Razstavljali smo v Beogradu
NOVOLES nastopa z deveterico

Od 11. do 18. novembra je bil v Be
ogradu X. jubilejni sejem pohištva in 
in notranje dekoracije ter lil. jugoslo
vanski salon pohištva. Na tej prireditvi 
je Novoles samostojno razstavljali še
le drugič, do zdaj se je predstavljal v 
okviru prodajnih organizacij. Novoles 
je član skupine 9 — skupine slovenskih 
proizvajalcev pohištva. Skupino 9 so 
ustanovili le za skupno nastopanje na 
sejmih in morebitnih drugih propagand
nih akcijah. Sestavljajo je: Alpes Že
leznik, Brest Cerknica, Javor Pivka, Li
pa Ajdovščina, Marles Maribor, Meblo 
Nova Gorica, Novoles Novo mesto, 
Stol Kamnik. Na sejmih nastapa tako, 
da tudi navzven nastopa celovito. Se
veda se temu podrejajo in nobeden ne 
izstopa. (Tiskajo skupen propagandni 
material, obešajo zastave vseh, pišejo 
enotne panoje). V Beogradu zasedamo 
paviljona 8 in 7. Novoles je letos raz
stavljal 3 garniture stilnega pohištva 
ter dve spalnici TPP-ja: jedilnico Mana-

co v standardni sestavi, dnevno sobo 
Como z omaro, sestavljeno iz elemen
tov A B C D E F, sedežno garnituro 
Can-Can s štirimi fotelji in coctail mi
zico, spalnico EVO, tokrat tapecirano 
s črnim skajem, spalnico DESIREE z 
mostičkom ter spalnico ALMO v stan
dardni zeleni barvi. Naši predstavniki, 
ki so ves čas sejma sprejemali obsko- 
valce in stregli z informacijami, so nam 
povedali, da je bil Novolesov razstavni 
prostor izjemno obiskan. Obiskovalci 
so se zelo zanimali tako za stilni pro
gram, kot tudi za naše moderno po
hištvo. Smo pravzaprav edino sloven
sko podjetje, ki se ukvarja s proizvod
njo »stilnega« pohištva tako širokega 
asortimenta, po prodajnem efektu pa 
vemo, da gre to pohištvo izredno dob
ro v prodajo. Zategadelj je salon po
hištva v Beogradu za nas komercialni 
sejem. Po namenu je ta prireditev na
mreč vzorčni sejem, na katerem pode
ljujejo najvišje nagrade za sodobno,

praktično in ceneno pohištvo, ki ustre
za povprečni kvadraturi naših vsakda
njih stanovanj.

Mislim, da smo z nastopom v Beo
gradu zelo uspešno zaključili leto 1972 
in nakazali proizvodni program za 1973.

M. Račečič

Doklej na dežju?
JOŽE ŠENICA, predsednik DS TSP:
Pripomb na izvrševanje letnega 

načrta nimam. Veseli smo, ker ga bo
mo dosegli in celo presegli. Ne stri
njam pa se s planom za drugo leto. 
Po našem mnenju je zaenkrat postav
ljen precej visoko, če bomo dobili stro
je, težav s planom ne bomo imeli. Prav 
tako mislim, da bi morali izboljšati po
goje dela, dobavljati boljši les in po 
misliti o novem skladišču. Postavili bi 
vsaj navadno streho, tako, da les ne 
bi bil ob vsakem dežju namočen, saj 
tako trpi njegova kvaliteta. Prav tako 
je slabo skladišče drobnih izdelkov, 
obenem pa je še prema jhno.

Spalnica EVA — naš uspešen prispevek na letošnjem jubilejnem beograjskem sejmu pohištva
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Pomlajeno vodstvo mladine
Delo mladinske organizacjje v naši tovarni ni bilo 

zadovoljivo, pa tudi prezreti ga ne moremo

V trenutni situaciji temeljitih gospo
darskih in političnih sprememb in ob 
važnih smernicah pisma CK ZKJ ter po 
3. konferenci ZKJ je čas, da tudi mla
dina v Novolesu pove, kaj je delala in 
kakšne načrte ima za naprej. Prejšnje 
delo ni zavidljivo, pa tudi prezreti ga 
ne smemo. Sodelovali smo pri akcijah 
v občinskem merilu, na izobraževalnih 
seminarjih, pri akciji 16, udeležili smo 
se spominskih pohodov, štafete in os
talih proslav v mesecu mladosti. Ome
niti moramo obiske v občinskem in re
publiškem merilu, obisk predstavnikov 
mladinskega kroga iz Ditzingena ter 
obisk mladincev iz Stuttgarta. Sodelo
vali smo še na lesariadi in delavskih 
športnih igrah, ne smemo pa pozabiti 
tudi akcije mladine v obratih.

Člani predsedstva mladinske organi
zacije vedo, da ie bil program obsež
nejši. Razen sodelovanja z mladinsko 
organizacijo v Straži kaj več ni bilo 
narejenega. Samokritično moramo pri
znati. da so za to krivi člani predsed
stva mladinske organizacije v našem 
podjetju in predsednik mladih, ki ni 
pravočasno opozarjal na probleme in 
zanimivejše dogodke. Drug vzrok — ne' 
zainteresiranost mladih, ki pa se odra
ža tudi v slabem informiranju in nese- 
stajanju mladih.

Po pismu tovariša Tita in CK ZKJ je 
mladinska organizacija prenovila svoje 
vodstvo in pomladila predsedstvo. Raz
pravljala je o težavah, ob koncu pa 
sprejela program dela, ki obsega na
slednje dejavnosti: razprave o ustavnih 
dopolnilih, izobraževanje mladih in 
vzgojo v marksističnem duhu, vključe
vanje mladine v samoupravne organe, 
kadrovsko politiko, stanovanjsko pro

blematiko, pogovore o družbenokultur- 
nem življenju, ki ga bomo popestrili, 
šport in rekreacijo.

Pogovarjali smo s tudi oobveščanju 
in se domenili, da bodo nekateri čla
ni predsedstva kot mladi novinarji o na' 
šem delu vse obveščali v »Novoleso- 
vem« glasilu. Odslej ne bomo imeli 
težav s sestajanjem. Skupaj z 00 ZK 
smo ugotovili pomembnost resnega de
la, ki se ga lahko zagotovi le med de
lovnim časom.

Predsednik ZK ZMS 
Stane Zupančič

Kako je delal sindikat?
Dela ne moremo oceniti kot učinkovito 

Zamujeno nadoknaditi v prihodnjem obdobju
Nekateri važnejši dogodki iz pretek

lega in letošnjega leta, kot so samo
upravni sporazumi, ustavna dopolnila, 
akcija za združitev kmečkega in delav
skega zavarovanja, referendum za 
gradnjo šol, ustanavljanje TOZD, 1. kon
ferenca sindikatov novomeške občine 
in podobno, nam pove, da smo imeli 
v tem obdobju pestro in važno vsebino 
dela. Kloniti moramo pred dejstvom, 
da naš odbor ni bil prisoten pri reše
vanju vseh težav. Zaradi obilice dela

Kdaj nova kuhinja?
Primerno jedilnico ima le TDP, v letu 1973 pa bodo 

urejene tudi jedilnice v TSP in v TVP!
Da bi bil družbeni standard v Novo

lesu kar najboljši, smo se v letošnjem 
letu pogovarjali tudi o novi kuhinji. Vsi 
vemo, v kakšnih neprimernih prostorih 
deluje sedanja kuhinja.

Po prodaji in demontaži lokomobile 
na stari žagi smo pridobili potreben 
prostor za ureditev skladišča ali men
ze. K ureditvi tega problema smo nato 
takoj pristopili strokovno. Obdelali smo 
naslednje tri možne variante:
1. obnovitev prostora, kjer je prej bila 

lokomobila,

© Postanite
krvodajalec!

2. zgraditi novo stavbo za družbeno 
prehrano in

3. preureditev skladišča, se pravi pro
stora, ki je pred prostorom, v kate
rem je bila lokomobila v kuhinjo s 
tem. da se gornji, sedanji prostor 
preuredi v jedilnico.
Glede na razpoložljiv denar smo se 

odločiji za tretjo varianto, ki je še naj
cenejša in najbolj racionalna, saj smo 
tako dobili še skladiščni prostor za 
repromaterial. K tej varianti nas je pri
silil tudi vzrok, da koncept družbene 
prehrane Novolesa temelji na central
ni kuhinji in jedilnicah v obratih. Se
daj ima primerno jedilnico le TDP, v 
letu 1973 pa bodo urejene tudi jedilnici 
v TSP in v TVP, kjer so s prostori še 
najbolj na tesnem. Na dlani je tudi, 
da bo do spomladi 1973 uresničen na
črt ureditve centralne kuhinje, kj bo 
omogočila pripravo hrane po sodob
nem postopku, istočasno pa narmalizi- 
rala delavne pogoje naših kuharic.

na delovnih mestih, je postal odbor 
marljivejši predvsem na področju »kla
sičnega« dela iz predhodnih let.

Kljub temu moramo priznati, da smo 
določene probleme in novosti obravna
vali in sprejeli ustrezne sklepe. Odbor 
je sodeloval pri razgovorih s predsedni
kom občinskega odbora sindikata, na 
1. konferenci sindikatov v Novem mes
tu, pri organizaciji zborov zavarovan
cev, obravnaval ze poročilo in proble
matiko o dopustih in rekreaciji, nočno 
delo žena in mladine, podpiral je de
javnost godbe na pihala in športnega 
društva, organiziral praznovanje dneva 
žena, dedka Mraza, izlete in podobno.

Čeprav dosedanje obdobje dela sindi
kata ne moremo oceniti kot dovolj učin
kovito, se zavedamo, da bo potrebno 
zamujeno nadoknaditi v prihodnjem ob
dobju. Ob prestopu v Novo leto pa že
limo vsem delavcem »Novolesa v letu 
1973 veliko uspehov.

P. M.

oo<o»o*o#o*o«o«o*o*o*o*oa

J. G. »oeoeoeoeoeoeoeoeoeoeoeo
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Uspehi in neuspehi naših dijakov
Pogled v redovalnico dijakov na TSŠ lesne stroke sedaj ni razveseljiv!

Prva redovalna konferenca, ki je bila 
13. novembra za vse tehniške šole v 
Novem mestu, je pokazala naslednje 
učne uspehe: I. letnik lesne stroke: v 
razredu je 33 dijakov, med njimi ni no
bene deklice. Pouk imajo fantje v stav
bi šole za medicinske delavce v Novem 
mestu. Strokovne predmete predavajo 
strokovni delavci našega podjetja. Raz
rednik je prof. Milan Smerdu. Našo šti
pendijo dobivajo štirje prvošolci. Ob 
konferenci je bil uspeh slab. Le 13 dija
kov je imelo pozitivne ocene, nezadost
nih pa je bilo 60 odstotkov dijakov. 
Šest jih je imelo eno nezadostno, 3 
dve, 4 dijaki so imeli tri nezadostne 
ocene, en dijak 5 negativnih ocen, en 
dijak 6 enojk in en dijak celo sedem 
nezadostnih ocen. Prevladovale so ne

zadostne iz matematike, fizike, tujega 
jezika, opisne geometrije in konstruk
cijskega risanja. Kje so vzroki za pora
zen uspeh? V šolo so bili sprejeti tudi 
taki dijaki, ki so osemletko zaključili z 
zadostnim in komaj dobrim uspehom, 
pa tudi razrednik je bil dalj časa bo
lan in tako dijaki niso imeli nadzorstva.

IV. letnik lesne stroke: v razredu je 
23 učencev, od tega 8 deklet. Štipendi
ramo 9 dijakov. Tudi tu učni uspeh ni 
zadovoljiv, sai je izdelalo 14 dijakov 
ali 60,9 odstotkov, 9 dijakov pa je ime
lo grajo. Trije maturanti so imeli eno 
nezadostno, trije dve, dva maturanta 
sta imela 3 negativne in eden kar štiri 
enojke. V tem letniku dela dijakom naj
več težav slovenski jezik, kjer je bilo 
5 nezadostnih ocen, nato sledita tuja

jezika in finalna obdelava lesa, kjer so 
bile štiri nezadostne ocene.

Kljub slabemu učnemu uspehu v prvi 
redovalni konferenci upamo, da bomo 
ob koncu uspeli izšolati in »gaudea- 
mus . . .« zapeti z vsemi 23 dijaki.

Četrtošolce moramo opozoriti še na 
disciplino, saj sta kar dva dijaka že 
takoj ob začetku leta dobila ukor raz
rednika, en dijak pa razrednikov opo
min.

B. Z.

Kaša godila 
na pihala

Pihalni orkester sindikalne organiza
cije »Novoles« ima 21 članov: 7 čla
nov se sedaj uči raznih inštrumentov, 
ki bodo po vsej verjetnosti naslednje 
leto že postali aktivni člani orkestra.

Pihalni orkester je v zadnjih dveh le
tih napravil velik korak naprej. V letu
1971 je imel 11 samostojnih koncertov 
na območju Dolenjske. V letu 1972 pa 
tudi ni dosti zaostajal. Imel je 6 prome
nadnih koncertov, poleg tega je nasto
pal še na vseh proslavah v območju 
občine Novo mesto.

Opravičljivo je, da je bilo v letu 1972 
manj koncertov, ker je orkester moral 
več sodelovati pri žalnih nastopih v 
občini. Vzrok tega pa je, ker je godba 
na pihala iz Novega mesta prenehala 
delovati.

Naš pihalni orkester je 22. oktobra
1972 nastopil na reviji pihalnih orkest
rov v Karlovcu. Nastopilo je 7 pihalnih 
godb. Srečanje je bilo zelo prijetno in 
tudi koristno. Meščani Karlovca so si 
gotovo zapomnili nedeljsko jutro, ko 
smo jih prebujali iz sladkega spanja.

Orkester je med letom dobil več priz
nanj, pohval in diplomo za uspešno de
lovanje. Vse to vliva članom orkestra 
novih moči za še resnejše delovanje in 
žrtvovanje prostega časa.

Začeli smo s pripravo na novo sezo
no. Uvedli smo vaje dvakrat tedensko 
po dve uri. Pripravili bomo nekaj samo
stojnih koncertov, takoj spomladi, ko 
nam toplo sonce oživi naravo, pa bo
mo začeli s promenadnimi koncerti.

Prepričani smo, da je uspeh tu, če 
nas ne bodo ovirali tisti, ki so do se
daj imeli veliko pripomb.

Še posebno obvestilo vsem tistim, ki 
se želijo naučiti igrati ali že igrajo 
kakšenkoli pihalni inštrument: pridru
žite se nam!

Prijavite se lahko odgovorni osebi v 
TSP »Novoles«.

Jože KoporcV Soteski: naša nova tovarna bo kmalu pod streho
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Masi jubilanti
S slavnostne seje DS na Otočcu: 81 nagrajenih

Deset ali dvajestletno obdobje v živ
ljenju človeštva pomeni zelo malo, v 
življenju človeka pa četrtino življenjske 
poti. Človek, ki tako obdobje življenja 
posveti razvoju enega delovnega kolek
tiva. zasluži več kot samo pozornost, 
saj je s svojim delom ves ta čas po
magal graditi podjetje, doživljal vzpone 
in padce v razvoju podjetja in vztrajal 
v dobrem in slabem. Tudi takrat, ko 
so slabi odhajali, je vztrajal, da je 
lahko doživljal tudi trenutke veselja ob 
delovnih uspehih in lahko rečemo, da 
je zrasel s podjetjem, da je postal del 
njega.

Tudi v našem delovnem kolektivu 
[mamo take ljudi; skromni so, ne opa
žamo jih, ali pa jih celo omalovažu
jemo, sai so se že iztrošili pri delu. 
Prav ie, da se jih ob tako pomembnem 
jubileju v podjetju spomnimo, jih 
skromno nagradimo in se jim zahva
limo za njihovo požrtvovalnost in 
vztrajnost.

V našem podjetju smo to opravili 
na slavnostni seji delavskega sveta na 
Otočcu 21. decembra 1972, ko so vsi 
jubilanti prejeli darila in so jim sa
moupravni organi, vodstvo podjetja in 
družbeno politične organizacije čestita
li. Letošnje leto so praznovali:

20-LETNICO DELA:

TDP
Erjavec Angela, Gider Štefka, Grubar 
Jožefa, Marolt Alojzija, Sašek Ana, 
Turk Marija, Vidmar Ljudmila

TVP
Derganc Polde, Košir Rudi, Mervar Edi 
Petruna Ana TSP, Jerman Franc CRD,

UPRAVA
Redek Franc, Zoretič Jože, Zadravc 
Franc, Podržaj Pepca 
Filot Marica ŽSO, Vidmar Jože ŽBT, 
Madžarevič Marija ŽST

10 - LETNICO DELA:

TDP
Drenik Peter, Jeklič Jože, Kostelic 
Florjan, Pavlin Martin, Petan Janez, še- 
nica Jože, Špelko Jože, Dular Marija,

TVP
Bobnar Jože, Čulina Šime, Gorše Edo, 
Košir Jože, Kramaršič Silvo, Krese 
Maks, Legan Stane, Nahtigal Peter, 
Šali Jože, Šenica Jože, Šenica Stane, 
Bobnar Ana, Boh Marica, Dular Ljud
mila, Krštinc Ida, Krušič Jožefa, Lev
stik Fanika, Levstik Vika, Može Amali
ja, Rozman Ivanka, Saje Rozalija, Šprin- 
ger Jožefa, Zupančič Fanika, Vrtar Ton
čka

TSP
Bedek Franc, Gorenčič Anton, šiška 
Ciril, Vidmar Ivan, Može Sonja, Bele 
Anica, Gašperšič Marija, Gričar Mar
tina, Jakubovič Ana, Okleščen Kristina, 
Šenica Dragica

TPP
Bele Leon, Turk Marjan

CRD

Blatnik Alojz, Makovec Alojz

UPRAVA
Blažič Alojz, Lukan Karol, Žnidaršič 
Andrej, Šuštaršič Marija

ŽSO
Kumelj Peter, Štupar Anton, Dnidovec 
Ana, Gorenčič Justa, Novak Ana, Volf 
Marija

ŽST
Boh Jože, Foršček Vinko, Jerman Jože, 
Škufca Anton, Kužnik Jožefa

ČESTITAMO!

Na DŠI smo bili med prvimi
Delavske športne igre občine Novo 

mesto za leto 1972 so zaključene. No- 
voles je v tem tekmovanju dosegel us
pehe in neuspehe. Pričakovati bi bilo, 
da bodo uspehi večji glede na to, da 
je v kolektivu veliko mladine, vendar 
pa je na žalost pri večini tekmovanj 
opaziti vedno iste ljudi, ki so iz leta v 
leto starejši in je s tem seveda uspe
hov manj. Ta padec je opaziti pred
vsem v moški kankurenci kjer smo za
sedli 6. mesto, medtem ko je pri žen
skah opaziti velik korak naprej, saj so 
zasedle tretje mesto med ekipami.

V bodoče bi morala na tem področju 
več storiti mladinska organizacija pod
jetja, tako da ne bi bilo tekmovanje 
namenjeno samo ekipam, ki nastopajo 
v okviru občinskih tekmovanj, ampak 
bi morali organizirati najprej izbirna 
tekmovanja v podjetju in šele nato z 
izbranimi ekipami sodelovati v občins
kem tekmovanju. Tak način bi pripo
mogel k resnejšemu delu, saj že se
daj opažamo, da uspehe dosegajo le 
tiste ekipe, ki so organizirane in vsaj 
občasno vadijo. Samo tekmovanje bi 
morali člani kolektiva jemati bolj res

no, sai se ne bi smelo več dogajati, da 
bi se nekatere ekipe udeleževale tek
movanj na lesariadi, na občinska tek
movanja pa jih sploh ne bi bilo.

Kljub precej neorganiziranemu delu 
pa smo dosegli naslednje uspehe; 
Odbojka — ženske 1. mesto
Atletika — ženske 2. mesto
Keglanje — ženske 2. mesto
Plavanje — ženske 3. mesto
Namizni tenis — ženske 3. mesto
Streljanje — moški 3. mesto

Med posamezniki pa so se najbolj 
izkazali: Cirila Surina s 1. mestom v 
skoku v višino in 2. mestom v teku na 
60 m: Anica Pečak s 1. mestom v me
tu krogle in 3 mestom v skoku v da
ljino; Marija Erbežnik z 2. mestom v 
teku na 400 m; Ivan Cvelbar z 2. mes
tom v teku na 1000 m; Bojan Fink s 3. 
mestom v teku na 100 m. Štafeta 4X 
100 m za moške v sestavi Drago Me
dic, Rudi Ivančič, Metod Pirc in Bo
jan Fink je osvojila 2', mesto.

Upamo, da bodo v prihodnjem letu 
rezultati boljši, če bomo izpolnili po
goje, ki so potrebni za doseganje uspe
hov.

Plodno in

Prečno
vam želi

uredništvo našega glasila
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NAMESTO

PISMA
Prišel sem zopet k Vam v vas 
jaz — Vaš dedek Mraz.
Želim Vam SREČNO — na ves glas!

O. glej, se ves raznežil Vaš je sindikat, 
ki prav previdno pokukal je izza vrat, 
kajti razen z darili, drvmi in mojo pro
slavo,
ni več mu ni za svojo slavo.

Hotel sem Vam že pisati, 
a kaj, ko pisave moje ne bi znali brati - 
verjetno že vsi si nataknili ste očale, 
da besede iz »PISMA« ne bi izostale.

No, »prijetno« sem bil presenečen 
nad novo cestno povezavo, 
zdrsel sem v Stražo kot za stavo 
in ob vhodu zagledal novo sem - upravo

Zato pa tam na drugi strani, 
tla bobnijo čisto pod nogami, 
tisti pač s prirojenimi refleksi, 
že v zavetju so pred »PISMA« teksti.

Ob pogledu na hlodovinsko to zalogo 
ušel pogled mi je na polni vlak, 
ki dan za dnevom vsak, 
ga polni bukov zakon tak.

Le sem in tja ob Vašem vhodi, 
kak GG-jev hlodovnjak zablodi, 
čisto potiho dedek Vam obljubi, 
da bo združil Vaše in GG-ja grudi

Dana je bila obljuba, o presneto, 
da slavili me bodo tam za Novo leto, 
oh, jaz pa dedek, ves vesel — 
te nove denarne prošnje sem sprejel.

Kar mrzel veter me obseje, 
ko iz TOPLARNE para v obrate veje, 
vzeli na upravi revci so kurjavo, 
sedaj pa zebe tudi njih —■ v glavo.

Verjetno vsi veselo vest ste čuli, 
da TOPLARNA ni več tako v buli, 
proizveden 10-miljonti kilovat 
in nakazan prazen silosu je brat.

V naslednjem letu pa se pričakuje, 
da hidrantska mreža dobra se osnuje, 
da vložene prošnje za čoln in tečaj pla
valni,
neizprosno in v duhu se izruje . . .

In rešitev za kurjavo res je kot na dlani' 
le kdor namesto črnega mazuta, 
uporabo železnih sekancev — zabranit 
upa?

O, prošnjam TVP-ja uslišal bom šepet! 
S stropa lije voda, luščilk ne sliši se 
klepet,
ponoči služba varstva in investicij mir
no spi —
saj transporta hlodov treba ni.

Sliši pa se mnogo lepega iz Vaših ust, 
predlog za kolektivni Vaš dopust. 
Sicer res je: več ljudi, tam remonti, 
tu zastoji —
z očetom pa še bodo hudi boji.

Če oče zdrav bo, šuln dobro podkovan, 
kompanija naša ne prinašala izgub vsak 
dan,
potem za to bo zmago se rodil otrok, 
ki Šuštarju prinesel nov bo stok.

Zibko poleg ZABOJARNE boste odložili, 
da v kadrovskem ga pravilno bodo pod
učili,
da se ve — ko odhajala bo plošča v, 
svet,
kdo pri tem je najbolj bil zavzet.
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Bčgu hvala, da nahitro zaokrožil sem 
to stran,
če ne, verjem'te mi al' ne, moral sem 
nastran,
od skrbi za mano so hiteli, preventivno 
me lovili,
če tudi kak del moj rjavi, se lomi, cvili

Ves zadihan na ničiji zemlji sem obstal, 
ko med TVP-jem in TDP-jem sem zrak 
jemal,
od reda in lepote sem bil tako raznežen, 
da zvil se m med gredicami si gležen.

Preplašen ves sem bušil skozi vrata, 
da razgledal b’se po delovnem prostori, 
pa sem prek’ zavese prašne take — 
padel direkt v lakirni krematorij.

INVEST služba komaj ateste je dobila, 
da osnovalce kunštne vanje bi ovila 
in s tem vladarjem novim hrbte krila.

S Taljani dobre so poslovne zveze, 
posebej ko žerjav na vagone pakete ve
ze,
še lepše pa so te takrat,
ko nabavo strojev dela Vaš direktorat.

Od kar je televizija pri TSP-ju bila v 
modi,
tudi obrat ni si kar si bodi, 
od škarta ostal je rezervni aparat, 
ki otvarja nove hale rad.

Še brž bom skočil v »šulnov hramček«, 
saj je upanja ostal še majhen kanček, 
da spomin na leto naše ne bil bi le 
spominček
na dneve, ko še bil sem petelinček.

Da se ne bi hudo osramotil, 
takoj v CRD-e sem se napotil,

tam pa hitro so me zavrnili, 
češ, da hodim tja samo v sili.

Tako bom moral zadati si nalogo, 
organizacijo vzdrževanja ubogo 
napojiti drugo leto z medico, 
da na upravi problemov več ne bo ko
pico.

Sektor splošni je za red,
zato ne vračam mimo vprašalnih se
dekret,
prečkam raje vodni Vaš propust 
in odhajam na zaslužni dopust.

Še prav od daleč mi pomaha ante, 
da pokril za zimo bi njegove štante . .

Še enkrat torej na ves glas 
SREČNO NOVO LETO!
Vaš dedek Mraz.

Od slabosti iskal sem izhod 
zatrpan od predmetov vsepovsod!
Kako težko izboril se m si prosto pot!

Spet — ta smola — znašel sem se med 
smeti,
tam polno jih okrog prikolice leži. 
Nikakor se zmčniti ne da, 
d a brez bruna se jih odpelja.

In glej že ŽAGO, našo drago, 
kjer carinik bezgov tam stoji,

TDP pa moli, prošnjo piše, 
da kaj cole mu na kup zabriše.

Ura dvanajst je odbila ...
»Možek, kje si tak dolgo bil?«

Ure|a uredniški odbor. Glavni In odgo
vorni urednik: Slavko VIDMAR. Izdaja 
Lesni kombinat »NOVOLES« v Straži pri 
Novem mestu. Naklada 1600 izvodov. 
Tisk: KNJIGOTISK Novo mesto

Sodelujte 
v glasilu
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Lotite se je, ni težka!
os.
zaimek

H. ime
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